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PROTOKÓŁ Nr X/15 

z Sesji Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu 

28 sierpnia 2015 roku 

o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie 

 

 

 

 Otwarcia sesji o godz. 900 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie Pan 

Jarosław Bartkowiak. Pan Przewodniczący powitał Radnych, a w ich imieniu: 

- Burmistrza Bojanowa Pana Macieja Dubiela,  

- Zastępcę Burmistrza Bojanowa Pana Krzysztofa Kurpisza, 

- Skarbnika Bojanowa Panią Patrycję Kubiak, 

- Radnego Powiatowego z Gminy Bojanowo, 

- Sołtysów Gminy Bojanowo, 

- Radcę Prawnego Panią Teresę Andrzejewską, 

- Kierowników Referatów Urzędu Miejskiego w Bojanowie, 

- Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 

- Kandydatów na ławników, 

- przedstawicieli lokalnej prasy i mieszkańców gminy. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Po przywitaniu wszystkich przybyłych na X Sesję Rady Miejskiej w Bojanowie, Pan 

Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy piętnastoosobowy skład Rady w sesji uczestniczy 

15 Radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

 

Do pkt. 2. Przedstawienie porządku obrad X Sesji Rady Miejskiej. 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie poinformował, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji Państwo Radni otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję. Następnie Pan 

Jarosław Bartkowiak zapytał, czy do przedstawionego porządku obrad są propozycje zmian? 

Burmistrz Bojanowa Pan Maciej Dubiel zawnioskował o dodanie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 

2015-2018. Jednocześnie Pan Burmistrz Bojanowa poinformował, że projekt powyżej 

uchwały omówi Pani Skarbnik- Patrycja Kubiak w dalszej części sesji. 

 

W związku z tym, iż więcej wniosków nie wniesiono, Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Bojanowie przedstawił porządek X Sesji Rady Miejskiej w Bojanowie: 

 

1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przedstawienie porządku obrad X Sesji Rady Miejskiej. 

3. Przyjęcie protokółu Nr IX/15 z sesji odbytej w dniu 30 czerwca 2015 roku. 

4. Zapytania radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym.  

6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach. 
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7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie do 

prowadzenia postępowania w sprawach świadczenia pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 

Bojanowo, 

2) pozbawienia drogi kategorii drogi gminnej,  

3) utworzenia odrębnego obwodu głosowania, 

4) wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Rawiczu, 

5) zmian uchwały budżetowej na 2015 rok, 

6) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2015-

2018. 

8. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zakończenie. 

 

Po odczytaniu porządku obrad, przystąpiono do jego głosowania. Za przyjęciem porządku 

obrad X Sesji Rady Miejskiej w Bojanowie głosowali wszyscy obecni na sesji Radni - 15 

„za”. 

 

Po głosowaniu przystąpiono do omawiania poszczególnych punktów porządku obrad.  

 

 

Do pkt. 3. Przyjęcie protokółu Nr IX/15 z sesji odbytej w dniu 30 czerwca 2015 roku. 

 

 W związku z tym, iż do protokołu z sesji nr IX/15 z dnia 30 czerwca 2015 roku nie 

wniesiono żadnych uwag pisemnych i ustnych Przewodniczący obrad zaproponował, aby 

powyższy protokół przyjąć bez odczytywania. 

Za propozycją Pana Jarosława Bartkowiaka głosowali wszyscy obecni na sesji Radni - 15 

„za”, w związku z powyższym Protokół Nr IX/15 z sesji odbytej w dniu 30 czerwca 2015 

roku przyjęto pozytywnie bez odczytywania.  

 

 

Do pkt. 4. Zapytania radnych. 

 

Jako jedyny w powyższym punkcie porządku obrad, głos zabrał Pan Radny Zygmunt 

Maćkowiak. Na wstępie Pan Radny poruszył kwestię szkolnych autobusów. Od 1 września br. 

nauczyciele i wszyscy mieszkańcy naszej gminy będą mogli skorzystać z przejazdów 

autobusów szkolnych na zasadach komercyjnych. Pan Radny poinformował, że w dniu 

wczorajszym sprawdził czy na przystankach autobusowych zawarty jest już nowy rozkład 

jazdy tych autobusów. Z powodu braku powyższych informacji, Pan Zygmunt Maćkowiak 

zwrócił się z prośbą do Pana Burmistrza o umieszczenie nowego rozkładu jazdy autobusów. 

Jednocześnie Pan Radny zapytał, czy godziny kursowania autobusów szkolnych są 

zsynchronizowane z godzinami kursowania autobusów jeżdżących do Leszna i Rawicza? 

 

Następne pytanie Pana Zygmunta Maćkowiaka dotyczyło braku przystanka autobusowego  

w miejscowości Klapowo (na trasie Bojanowo- Sowiny). Przy drodze powiatowej, na której 

stał przystanek autobusowy, był postawiony znak informacyjny. Pan Radny poinformował, że 

od momentu wypadku, jaki miał tam miejsce, znak został usunięty i do chwili obecnej nie 

został postawiony. Pan Zygmunt Maćkowiak prosi o informację, co się stało ze znakiem? 
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Kolejne pytanie Pana Radnego dotyczyło kwestii suszy. Na stornie internetowej gminy 

Bojanowo został umieszczony komunikat w sprawie suszy i udostępniony wniosek  

o oszacowanie strat w gospodarstwie  rolnym spowodowanych niekorzystnymi warunkami 

atmosferycznymi. Z informacji umieszczonych na stronie, Pan Zygmunt Maćkowiak 

wywnioskował, że wnioski są inicjatywą gmin na skutek licznych pytań rolników, gdyż 

Wojewoda Wielkopolski takowych wniosków nie ogłaszał.  

Następnie Pan Radny zwrócił się do Pana Burmistrza z następującymi pytaniami: 

- do kiedy można składać wnioski o oszacowanie strat w gospodarstwie rolnym 

spowodowanych niekorzystnymi warunkami atmosferycznymi?, 

- oraz na jakie uprawy występuje zagrożenie suszą?  

Z informacji, jakie przekazuje Pani Sołtys mieszkańcom Wydartowa Pierwszego wynika, że 

wnioski można składać na rośliny, które rosną na polu i zostały określone w raportach przez 

Wojewodę Wielkopolskiego. 

Natomiast pracownik Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego z Poznania podczas rozmowy 

telefonicznej z Panem Radnym poinformował, że ostatni raport, jaki został wydany w kwestii 

suszy jest z 17 sierpnia br. Zawiera on m.in., że zagrożenie suszą rolniczą występuje wśród 

następujących upraw: ziemianki, chmiel, rośliny strączkowe, krzewy owocowe i drzewa. 

Wobec uzyskanej, powyższej odpowiedzi, Pan Zygmunt Maćkowiak zwrócił się z kolejnym 

zapytaniem do  Pani z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego: co należy zrobić w sytuacji, 

gdy roślin strączkowych do 17 sierpnia już nie ma na polu, ponieważ jest to niemożliwe?. 

Odpowiedź Pani brzmiała, cyt: „Mógł je Pan zostawić.” Na zapytanie Pana Radnego, co by  

z tych roślin zostało, odpowiedź była następująca: „Miałby Pan 100% strat”. 

Na podstawie przytoczonej rozmowy, jaką prowadził Pan Radny z pracownikiem 

Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego z Poznania, Pan Zygmunt Maćkowiak 

zaproponował, aby zachęcić rolników do składania wniosków na wszystkie uprawy, ponieważ 

podobna sytuacja – jak w przypadku roślin strączkowych, może zaistnieć w przypadku 

rzepaku i zbóż, jeśli zostanie wydany kolejny raport.  

Reasumując, Pan Radny zwrócił się do Pana Burmistrza o udzielenie informacji w powyższej 

kwestii.  

 

Ostatnia sprawa, jaką poruszył Pan Zygmunt Maćkowiak dotyczyła miejscowości Sowiny.  

W wspominanej wiosce energetyka wykonywała usunięcie gałęzi drzew, pozostawiając je 

niesprzątnięte.   

Pan Zygmunt Maćkowiak zwrócił się z prośbą o zwracanie uwagi aby firmy, które wykonują 

powyższe zadania, dokonywały sprzątnięcia po zakończonej usłudze. 

 

Więcej pytań nie było, wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady przeszedł do omawiana 

następnego punktu porządku obrad.  

 

 

Do pkt. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie poinformował zebranych o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym od dnia 30 czerwca 2015 roku do dnia  

28 sierpnia 2015 roku. Informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

W związku z brakiem pytań ze strony Państwa Radnych do przedstawionego sprawozdania, 

Pan Jarosław Bartkowiak poprosił Pana Burmistrza Bojanowa o przedstawienie informacji  

o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych zarządzeniach. 
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Do pkt. 6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym  

i o wydanych zarządzeniach.   
 

Na wstępie Pan Maciej Dubiel zapoznał uczestników sesji z reprezentacją Gminy w okresie 

międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

W związku z brakiem pytań ze strony Państwa Radnych do przedstawionej reprezentacji, Pan 

Burmistrz poinformował zebranych, iż od daty ostatniej sesji Rady Miejskiej w Bojanowie, tj. 

od dnia 30 czerwca 2015 roku do dnia 28 sierpnia wydał następujące zarządzenia: 

1) Zarządzenie Nr 47/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie 

zmiany planu finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych gminie ustawami na 2015 rok, 

2) Zarządzenie Nr 48/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 30 czerwca 2015 roku w sprawie 

Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Miejskiego w Bojanowie, 

3) Zarządzenie Nr 49/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 24 lipca 2015 roku w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok, 

4) Zarządzenie Nr 50/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 lipca 2015 roku w sprawie 

zmiany planu finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych gminie ustawami na 2015 rok, 

5) Zarządzenie Nr 51/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 4 sierpnia 2015 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego oraz określenia organizacji, składu, trybu pracy oraz zakresu 

obowiązków członków komisji, 

Pan Burmistrz poinformował, że powyższe Zarządzenie zostało powołane w celu 

przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu 

nieograniczonego na „Przebudowę drogi gminnej w Gołaszynie na cz. dz. nr 815”.  

W postępowaniu zostały złożone 4 oferty, niżej wymienionych wykonawców na następujące 

kwoty: 

1. „AS” Piotr Frąckowiak, ul. Kręta 33/2 z Gostynia – 176 868,69 zł 

2. Firma Produkcyjno-Handlowo-Usługowa „Bruk-Max” Jacek Hewusz Brenno  

ul. Powstańców Wlkp. 5 z Wijewa – 168 948,73 

3. Przedsiębiorstwo Transportowo-Spedycyjno-Handlowe „PRA-MAS” Sp. z o.o.  

ul. Święciechowska 158 z Leszna – 153 573,52 

4. PUB „Brukpol” S.C. Strzelce Wielkie 81c z Piasek – 160 934,27. 

Kryterium oceny ofert w wyżej wymienionym postępowaniu była cena i okres gwarancji.  

Pan Maciej Dubiel zakomunikował, że najwięcej punktów w postępowaniu o udzielenie 

zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na „Przebudowę drogi gminnej 

w Gołaszynie na cz. dz. nr 815” uzyskała firma: Przedsiębiorstwo Transportowo-Spedycyjno-

Handlowe „Pra-Mas” Sp. zo.o. z siedzibą na ul. Święciechowskiej 158 w Lesznie, która 

wykona powyższe zadanie za kwotę 153 573,52 zł, okres gwarancji: 36 miesięcy. 

Jednocześnie Pan Burmistrz zakomunikował, że szacunek na powyższą inwestycję wynosił 

220 000 złotych, co przy cenie zaoferowanej przez Wykonawcę, daje dużą oszczędność. 

Dodatkowo gmina uzyskała dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego z Poznania na 

kwotę ok. 40 000 złotych. Z powyższych, zaoszczędzonych i pozyskanych środków 

pieniężnych, gmina dokona zakupu budowy oświetlenia ulicznego na ul. Kwiatowej. 
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Po poinformowaniu wszystkich uczestników sesji o wynikach powyższego postępowania, Pan 

Maciej Dubiel przystąpił do dalszego przedstawiania informacji o wydanych zarządzeniach: 

6) Zarządzenie Nr 52/15 Burmistrzowa Bojanowa z dnia 11 sierpnia 2015 roku  

w sprawie powołania koordynatora gminnego obsługi informatycznej oraz operatów 

informatycznej obsługi obwodowych komisji do spraw referendum na terenie Gminy 

Bojanowo w referendum ogólnokrajowym zarządzonym na dzień 6 września 2015 

roku, 

7) Zarządzenie Nr 53/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 11 sierpnia 2015 roku w sprawie 

powołania Obwodowych Komisji do spraw Referendum w związku z zarządzonym na 

dzień 6 września 2015 roku referendum ogólnokrajowym, 

8) Zarządzenie Nr 54/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 12 sierpnia 2015 roku w sprawie 

zmiany Zarządzenia Nr 191/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 16 czerwca 2009 roku  

w sprawie regulaminu wynagradzania pracowników Urzędu Miejskiego w Bojanowie,  

9) Zarządzenie Nr 55/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 12 sierpnia 2015 roku w sprawie 

ustalenia terminu składania wniosków o udzielenie pomocy finansowej uczniom na 

zakup podręczników i materiałów edukacyjnych objętych Rządowym programem 

pomocy uczniom w 2015 roku – „Wyprawka szkolna”, 

10) Zarządzenie Nr 56/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 17 sierpnia 2015 roku w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok, 

11) Zarządzenie Nr 57/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 sierpnia 2015 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na dzierżawę części nieruchomości niezabudowanej 

położonej w Golinie Wielkiej oznaczonej jako działka ew. nr 94/5, 

12) Zarządzenie Nr 58/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 sierpnia 2015 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanych 

położonych w Gołaszynie oznaczonych jako działki ew. nr 415/16 (część), 415/17, 

415/18 (część), 1098/2 (część), 

13) Zarządzanie Nr 59/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 sierpnia 2015 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanej 

położonej w Tarchalinie oznaczonej jako działka ew. nr 36, 

14) Zarządzenie Nr 60/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 sierpnia 2015 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanej 

położonej w Gołaszynie oznaczonej jako działka ew. nr 283, 

15) Zarządzenie Nr 61/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 sierpnia 2015 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanych 

położonych w Gołaszynie oznaczonych jako działki ew. nr. 415/18 (część), 415/19, 

415/20, 415/21 (część), 1098/2 (część), 

16) Zarządzenie Nr 62/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 sierpnia 2015 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanych 

położonych w Bojanowie oznaczonych jako działki ew. nr 806 i 807, 

17) Zarządzanie Nr 63/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 sierpnia 2015 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 położonego  

w Bojanowie przy ul. 17 Stycznia 5, 

18) Zarządzenie Nr 64/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 sierpnia 2015 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na dzierżawę nieruchomości niezabudowanych 

położonych w Gołaszynie oznaczonych jako działki ew. nr 415/15 i 415/16 (część), 

19) Zarządzenie Nr 65/15 Burmistrza Bojanowa z dnia 18 sierpnia 2015 roku w sprawie 

powołania komisji przetargowej na dzierżawę części nieruchomości niezabudowanej 

położonej w Bojanowie oznaczonej jako działka ew. nr 225/8. 

 



 6 

Do przedstawionych zarządzeń Państwo Radni uwag i pytań nie zgłosili. W związku  

z powyższym Pan Przewodniczący Rady przystąpił do omawiania następnego punktu 

porządku obrad. 

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie do 

prowadzenia postępowania w sprawach świadczenia pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Bojanowo, 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie poinformował, że treść przedmiotowej 

uchwały była przedmiotem obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu  

26 sierpnia br. Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali 

wszyscy obecni na sesji Radni - 15 „za”. 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 sierpnia 2015 roku w sprawie upoważnienia 

Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie do prowadzenia postępowania  

w sprawach świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie gminy Bojanowo stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

2) pozbawienia drogi kategorii drogi gminnej, 

 

Projekt powyższej uchwały również został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Stałych 

Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 26 sierpnia br. i komisje zaopiniowany projekt uchwały 

pozytywnie. Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są potrzebne dodatkowe wyjaśnienia? 

 

Głos zabrał Pan Radny Maciej Jagodziński, który poprosił o przybliżenie powyższej uchwały 

ze względu na nieobecność na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu  

26 sierpnia br. 

 

Pan Burmistrz odpowiadając na prośbę Pana Radnego, poinformował, że kwestia powyższej 

drogi krajowej nr 5 jest poruszana od początku kadencji. W  związku z oddaniem do 

użytkowania drogi ekspresowej S5, gmina stała się w posiadaniu starego odcinka drogi 

krajowej nr 5 o łącznej długości 9,345 km. Po nowelizacji ustawy o drogach publicznych 

gminy mogą przekazać powyższe drogi na rzecz samorządu wyższego szczebla, w tym 

przypadku szczebla wojewódzkiego.  

Jednocześnie Pan Maciej Dubiel zaznaczył, że wykaszanie poboczy, utrzymanie oznakowania 

poziomego i pionowego, prace remontowe nawierzchni, zimowe i bieżące utrzymanie oraz 

związane z nimi wydatki finansowe na utrzymanie drogi w należytym stanie technicznym, 

znacznie przekraczają możliwości finansowe budżetu gminy. 

Następnie, Pan Maciej Dubiel poinformował Państwa Radnych, że Gmina Rydzyna na 

najbliższej sesji Rady Miejskiej również będzie podejmować uchwałę w sprawie przekazania 

dotychczasowej drogi krajowej nr 5 na szczebel wojewódzki. Zdaniem Pana Burmistrza 

wyżej wymieniona droga z pewnością nie ma znaczenia lokalnego, ponieważ nadal odbywa 

się po niej ruch krajowy i tranzytowy.  

 

Więcej pytań do projektu uchwały nie było, w związku z powyższym Przewodniczący Rady 

zarządził głosowanie. Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 sierpnia 
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2015 roku w sprawie pozbawienia drogi kategorii drogi gminnej wszyscy Radni głosowali 

jednogłośnie - 15 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

 

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

3) utworzenia odrębnego obwodu głosowania, 

 

Pan  Jarosław Bartkowiak poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 26 sierpnia br. Pan Przewodniczący 

zwrócił się z zapytaniem, czy są potrzebne dodatkowe wyjaśnienia?  

 

Głos zabrał Pan sołtys Edward Gurdak, który zapytał w jakiej miejscowości będzie tworzony 

odrębny obwód głosowania? 

 

Odpowiedzi udzielili jednocześnie Pan Przewodniczący Rady i Pan Burmistrz, informując, że 

będzie to Pakówka. 

 

W związku z brakiem kolejnych pytań, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Za 

podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji Radni – 15 „za”. 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 sierpnia 2015 roku w sprawie utworzenia 

odrębnego obwodu głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

4) wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Rawiczu 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie poinformował, że treść przedmiotowej 

uchwały była przedmiotem obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu  

26 sierpnia br. Pan Jarosław Bartkowiak zwrócił się z zapytaniem do Państwa Radnych, czy 

są pytania do projektu uchwały? 

 

Głos zabrał Pan Radny Maciej Jagodziński, który zwrócił się z prośbą, aby osoby 

kandydujące na ławników przedstawiły się. 

 

Pan Przewodniczący Rady przystał na prośbę Pana Radnego Jagodzińskiego.  

Jako pierwsza powstała i przedstawiła się Pani Gabriela Jadwiga Tyczyńska, następnie Pani 

Maria Chudobska.  

Więcej osób kandydujących na ławników nie przybyło na sesję Rady Miejskiej. 

 

W związku z brakiem dodatkowych pytań ze strony Państwa Radnych do projektu uchwały 

oraz do Pań kandydujących na ławników, Pan Jarosław Bartkowiak odczytał regulamin 

wyborów ławników do Sądu Rejonowego w Rawiczu. Regulamin stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.  

Państwo Radni nie wnieśli pytań do przedstawionego regulaminu, wobec powyższego Pan 

Przewodniczący Rady zawnioskował o zgłoszenie trzech osób do pracy w Komisji 

Skrutacyjnej. Zgłoszono następujących Radnych: Pana Tomasza Woźniczkę, Pana Macieja 
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Jagodzińskiego oraz Pana Dariusza Klimasza. Wytypowane osoby wyraziły zgodę na pracę  

w Komisji Skrutacyjnej.  

Następnie Przewodniczący obrad Jarosław Bartkowiak zarządził głosowanie. Za pracą 

powyższych radnych w Komisji Skrutacyjnej głosowało 12 radnych, przy 3 głosach 

wstrzymujących się (wstrzymali się radni: Tomasz Woźniczka, Maciej Jagodziński oraz 

Dariusz Klimasz). 

 

Po ukonstytuowaniu się Komisji Skrutacyjnej i wybraniu Przewodniczącego, którym został 

Radny Pan Maciej Jagodziński, głos zabrał Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej.  

Pan Jagodziński przypomniał zasady głosowania, po czym przystąpił do wyczytywania 

Państwa Radnych zgodnie z załączoną listą, celem oddania głosu. Lista potwierdzająca 

otrzymanie karty do głosowania, stanowi załącznik nr 8.  

W celu usprawnienia przebiegu tajnego głosowania, Członkowie Komisji wręczali 

opieczętowane i sparafowane przez Komisję Karty do głosowania. Na kartach, w porządku 

alfabetycznym figurowały nazwiska czterech kandydatów: 

- Cichońska Magdalena Danuta 

- Chudobska Maria 

- Przewoźny Tomasz  

- Tyczyńska Gabriela   

 

Po oddaniu głosów przez Państwa Radnych, o godzinie 845  Przewodniczący Rady zarządził 

10 minutową przerwę.  

 

Po wznowieniu obrad przez Pana Jarosława Bartkowiaka (po przerwie nieobecny Pan Radny 

Piotr Nadrowski), Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał treść protokołu  

i poinformował, że na ławników do Sądu Rejonowego w Rawiczu zostały wybrane 

następujące kandydatki: 

- Chudobska Maria    

- Tyczyńska Gabriela Jadwiga    

 

Protokół Komisji Skrutacyjnej- załącznik nr 9 wraz z kartami do głosowania- załącznik nr 

10 zostały dołączone do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 

Rejonowego w Rawiczu. Za podjęciem powyższej uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji 

Radni 14 „za” (nieobecny: Piotr Nadrowski).  

Uchwała Nr X/58/15 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 sierpnia 2015 r. w sprawie 

wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Rawiczu stanowi załącznik nr 11 do protokołu.    

 

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

5) zmian uchwały budżetowej na 2015 rok 

 

Projekt powyższej uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Miejskiej w Bojanowie w dniu 26 sierpnia 2015 roku. 

W związku z brakiem pytań do projektu uchwały ze strony Państwa Radnych, Pan Jarosław 

Bartkowiak zwrócił się z zapytaniem do Pani Skarbnik, czy są potrzebne jeszcze dodatkowe 

wyjaśnienia? 
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Pani Patrycja Kubiak odpowiadając twierdząco na zapytanie Pana Przewodniczącego, 

poinformowała o następujących zmianach wprowadzonych do projektu uchwały od ostatniego 

posiedzenia Komisji Stałych Rady w dniu 26 sierpnia br.  

Wprowadzone, nowe zmiany wynikały m.in. z: 

- przeniesienia pomiędzy paragrafami w sołectwie Gołaszyn na kwotę 800,00 zł.  

Zmiana spowodowana była wpłynięciem Uchwały Zebrania Wiejskiego Sołectwa Gołaszyn  

w sprawie przeniesienia środków: z zakupu kostki na budowę wiaty, która powstaje przy 

świetlicy wiejskiej w Gołaszynie.  

- zmniejszenia wydatków w dz.851 -składki na Funduszu Pracy (rozdział 85154) na 

zwiększenie wydatków w dz.851 -składki na ubezpieczenia społeczne (rozdział 85154)  

w kwocie 16 zł. 

 

Następnie, za zgodą Przewodniczącego Rady, Pani Skarbnik przeszła do omawiania 

kolejnego projektu uchwały- Uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bojanowo na lata 2015-2018. 

Jedną z przyczyn dodawania powyższej uchwały do porządku obrad, była błędnie wpisana 

kwota w Uchwale Nr VIII/43/15 z dnia 29 maja 2015 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2015-2018. W załączniku Nr 2 w pozycji 1.3.2.1 

„Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Giżyn-Cegielnia- Zadanie ma na celu 

prowadzenie prawidłowej gospodarki odpadami” zamiast kwoty 17.500 zł wpisano kwotę 

2.500 zł.  

W związku ze zmianami, jakie nastąpiły po 29 maja br. został dostosowany również 

Załącznik nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo. 

 

Pytań nie było do wyjaśnień Pani Skarbnik, wobec powyższego przystąpiono do głosowania.  

Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 sierpnia 2015 roku w sprawie 

zmian uchwały budżetowej na 2015 rok wszyscy Radni głosowali jednogłośnie - 14 głosami 

„za” (nieobecny: Piotr Nadrowski). 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

6) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2015-2018 

 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że wyjaśnienia do powyższego projektu uchwały 

omówiła Pani Skarbnik w poprzednim punkcie.  

Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy 

obecni na sesji Radni - 14 „za” (nieobecny: Piotr Nadrowski). 

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 28 sierpnia 2015 roku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2015-2018 stanowi załącznik nr 

13 do protokołu.  

 

 

Do pkt. 8. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

 

 

W powyższym punkcie porządku obrad, jako pierwszy, głos zabrał Pan Burmistrz. 

Odpowiadając na pierwsze pytanie Pana Radnego Maćkowiaka w sprawie autobusów 

szkolnych, Pan Maciej Dubiel wyjaśnił, że autobusy szkolne będą jeździć na zasadach 
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komercyjnych. W przejazdach szkolnych pierwszeństwo będą mieli uczniowie szkół,  

w dalszej kolejności nauczyciele i pozostali mieszkańcy, którzy będą mogli dojeżdżać do 

Bojanowa po wcześniejszym wykupieniu biletu miesięcznego. 

Jeżeli chodzi o godziny kursowania autobusów, to w pierwszym tygodniu września zostaną 

umieszczone nowe rozkłady jazdy na przystankach. Godziny zostały tak skonstruowane, aby 

uczniowie Szkoły Podstawowej i młodzież z Gimnazjum zdążyli na zajęcia lekcyjne,  

a uczniowie ponadgimnazjalni mogli dojechać do Bojanowa, a dalej komunikacją publiczną 

do Rawicza czy Leszna.   

Następnie Pan Burmistrz poruszył aspekt finansowy autobusów szkolnych. Wprowadzając 

nowe zasady kursowania autobusów szkolnych, gmina uzyskała oszczędności - ok. 40%, to 

jest kwota w granicach 135.000 złotych.  

Przy niełatwym początku roku budżetowego, gdzie było dokonywanych dużo autopoprawek 

i uległa obniżeniu subwencja oświatowa w kwocie ok. 115.000 złotych, uzyskane 

oszczędności zostaną przekazane dla szkół podstawowych i gimnazjum. Uchwalając w dniu 

dzisiejszym Uchwałę w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2015 rok, Państwo Radni 

wyrazi zgodę, aby z wygenerowanych oszczędności środki pieniężne zostały przeznaczone 

m.in. na: 

- budowę podjazdu dla osoby niepełnosprawnej w Gimnazjum im. gen. Dezyderego 

Chłapowskiego w Bojanowie w kwocie 16.200 złotych, 

- projekt adaptacji byłego budynku mieszkalnego przy ul. Lipowej na cele oświatowe  

w Szkole Podstawowej im. bł. Edmunda Bojanowskiego w Bojanowie w kwocie ponad 5.000 

złotych. Adaptacja powyższego budynku ma się w szczególności przysłużyć dzieciom 6-

letnim. 

W celu przybliżenia powyższego tematu, Pan Burmistrz zwrócił się do Pani Dyrektor Polc  

o zabranie głosu.  

Ustosunkowując się do wypowiedzi przedmówcy, Pani Teresa Polc zwróciła uwagę, że pod 

względem logistycznym dopasowanie kursów na terenie całej gminy, nie jest łatwą sprawą. 

Umożliwiając młodzieży ponad gimnazjalnej korzystanie ze szkolnych autobusów w celu 

dotarcia na pierwsze zajęcia lekcyjne do Leszna czy Rawicza, spowodowało, że autobusy 

muszą dojechać do Bojanowa już przed godz. 700. 

Przy tej okazji, Pani Dyrektor zaznaczyła, że jest w stałym kontakcie z przewoźnikiem, który 

zapewnił, że jeżeli będą potrzebne jakiekolwiek zmiany w godzinach kursowania autobusów 

szkolnych, to zmiany zostaną wprowadzone.  

 

W związku z toczącą się dyskusją, głos zabrał Pan sołtys Edward Gurdak, który zwrócił się  

z zapytaniem cyt.: „jaki jest koszt biletu?”. 

Na zapytanie Pana sołtysa, odpowiedzi udzielił Pan Maciej Dubiel, który wyjaśnił, że cena 

biletu uzależniona jest od długości trasy, ale kształtować się będzie w przedziale 3,00-8,00 zł. 

Ustosunkowując się do przedmówcy, Pan Gurdak wyraził aprobatę, aby powyższe informacje 

zostały rozpowszechnione wśród mieszkańców naszej gminy. Jednocześnie Pan sołtys 

zapytał: „Jaki jest szacunek, ile osób autobus szkolny jest w stanie zabrać?”. 

Odpowiadając na powyższe pytanie, Pan Burmistrz wyjaśnił, że na chwilę obecną musimy 

oszacować, ile osób będzie zainteresowanych korzystaniem z przewozów szkolnych, aby 

skomunikować się z Lesznem czy Rawiczem.  

Uzupełniając wypowiedź Pana Burmistrza, Pani Teresa Polc dodała, że autobusy szkolne 

mają też miejsca stojące.  

 

W odpowiedzi na drugie pytanie Radnego Zygmunta Maćkowiaka, Pan Burmistrz 

poinformował, że w pierwszej kolejności trzeba oszacować ile osób będzie korzystało  



 11 

z powyższego przystanka. Należy zauważyć, że bliskość przystanku autobusowego na 

Klapowie będzie wpływać na liczbę osób korzystających z przejazdów autobusów szkolnych. 

Głos w powyższej kwestii zabrała również Pani Wieńczysława Barteczka. Pani sołtys 

wyjaśniła, że przystanek nigdy nie został zlikwidowany. Podczas wymiany znaków na 

wiosnę, został usunięty stary i wkopany nowy znak. W niedługim czasie został on jednak 

wyrwany. Po niedawnej rozmowie z pracownikiem z Powiatowego Zarządu Dróg w Rawiczu, 

Pani sołtys uzyskała informację, że znak zostanie ustawiony a autobusy będą jeździć.   

 

Odpowiadając na trzecie pytanie zadane przez Pana Radnego, Pan Burmistrz wyjaśnił, że na 

naradzie w dniu 18 sierpnia br. w Starostwie Powiatowym w Rawiczu wszyscy włodarze  

z powiatu rawickiego ustalili, że będą przyjmować wnioski o oszacowanie szkód powstałych 

w wyniku suszy w gospodarstwie rolnym, pomimo że ogólny komunikat w powyższej 

sprawie nie został ogłoszony. Pan Burmistrz zwrócił się z apelem do rolników, aby powyższe 

wnioski pobierać i składać w siedzibie urzędu. W przyszłym tygodniu rozpocznie pracę 

Zespół Komisji Gminy Bojanowo ds. Szacowania Strat.  

Następnie Pan Maciej Dubiel poinformował, że zgodnie z ogłoszonym raportem, zagrożenie 

suszą występuje na następujące uprawy: ziemniaki, chmiel, krzewy owocowe, rośliny 

strączkowe. Nie został ogłoszony komunikat na kukurydzę i buraki.  

Kończąc odpowiedź na trzecie pytanie, Pan Burmistrz zwrócił się z prośbą, aby pozostawić 

część upraw nie skoszoną w celu umożliwienia oszacowania szkód przez Komisję.  

 

W odpowiedzi na ostatnie pytanie, Pan Maciej Dubiel poinformował, że drzewa nie zostały 

uprzątnięte, ponieważ teren, na którym były obcinane gałęzie nie należy do gminy. 

Upoważniony jest do tego właściciel nieruchomości. 

 

Na zapytanie Pana Przewodniczącego, czy są potrzebne dodatkowe wyjaśnienia, o zabranie 

głosu poprosiła Pani Teresa Polc. Pani Dyrektor zwróciła się do Państwa sołtysów, aby 

zwracali się z uwagami w kwestii kursowania autobusów szkolnych w przypadku wystąpienia 

jakichkolwiek niedociągnięć.  

 

Do pkt. 9. Wolne głosy i wnioski. 

 

Jako pierwszy głos zabrał Pan Tomasz Woźniczka, który zwrócił się z wnioskiem do Pana 

Burmistrza, aby naprawić chodnik na odcinku nowego przystanku na ul. Lipowej. Pan Radny 

wyjaśnił, że nawierzchnia chodnika uległa zniszczeniu na skutek częstego parkowania przez 

samochody i autokary. W przypadku większej ilości opadów deszczów, na chodniku powstają 

kałuże.  

 

Kolejną osobą, która zajęła głos w powyższym punkcie porządku obrad był Pan Zygmunt 

Maćkowiak. Pan Radny zawnioskował, aby wpisać do projektu budżetu na następny rok- 

utwardzenie nawierzchni drogi między Wydartowem Pierwszym a drogą powiatową 

Bojanowo – Sowiny (odcinek gminnej, polnej drogi). Pan Radny uzasadnił swój wniosek 

tym, że jesienią będą odnawiane granice miejscowości Wydartowo Pierwsze. Przy tej okazji 

będzie aktualizowana granica drogi i nie będzie później potrzeby ustalenia przebiegu granic 

na własny koszt. 

Następnie Pan Zygmunt Maćkowiak zwrócił się do Pana Burmistrza z pytaniem, czy nie 

można byłoby przyspieszyć postawienia znaku „stop” na wjeździe na wiadukt od strony 

Trzebosza, ponieważ z doniesień mediów, na powyższym odcinku drogi coraz częściej 

dochodzi do wypadów drogowych? 
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Odpowiadając na powyższe pytanie, Pan Burmistrz wyjaśnił, że pisma w powyższej sprawie 

zostały wysłane do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu.  

W miesiącu lipcu, zarządca drogi ekspresowej S5, poinformował, że w ostatnim kwartale 

roku zostanie ustawiony znak pionowy i namalowany znak poziomy „stop”. Ponadto na 

zjazdach w kierunku Trzebosza i Karolewa zostaną zamontowane elementy odblaskowe.  

 

Kolejne pytanie Pana Zygmunta Maćkowiaka dotyczyło etapu przejmowania gruntów po 

wysypisku w Klapowie. Jak poinformował Pan Radny, dużym zainteresowaniem terenem 

wykazuje klub „off-roadów”, którzy chcieliby się zająć powyższym gruntem.  

Odpowiadając Pan Maciej Dubiel wyjaśnił, że jest w trakcie zapoznawania. Przejmowanie 

gruntów wymaga czasu i w przypadku, gdyby się nie udało przejąć terenu, zostanie 

znaleziony nowy. 

 

Następnie głos zabrał Pan Marek Kotlarczyk. Pan Radny zwrócił się z zapytaniem odnośnie 

oświetlenia na Cegielni w Giżynie. 

Pan Burmistrz poinformował, że powyższą kwestią zajęły się sołectwa, które miały wskazać 

pracownikowi urzędu miejsca, które wymagają doświetlenia. Pani sołtys z Giżyna wskazała 

dwa miejsca. Pozyskanie funduszy na lampy solarne jest procesem długotrwałym, ponieważ 

w pierwszej kolejności musi zostać zakończony plan gospodarki niskoemisyjnej. Tutaj, Pan 

Maciej Dubiel zwrócił się do Państwa Radnych, aby ankiety, które otrzymali, zostały 

wypełnione i przekazane do pracownika urzędu. Na ich podstawie zostanie utworzony plan 

gospodarki niskoemisyjnej. Natomiast, jeżeli chodzi o doświetlenie, to cała procedura 

montowania lamp solarnych nie zostanie zakończona w przyszłym roku, zajmie ok. 2-3 lat. 

 

Po wyjaśnieniach Pana Burmistrza, głos zabrała Pani Wieńczysława Barteczka. Pani Sołtys 

nawiązała do wniosku zgłoszonego przez Pana Zygmunta Maćkowiaka w sprawie 

utwardzenia nawierzchni drogi między Wydartowem Pierwszym a drogą powiatową 

Bojanowo – Sowiny. Pani Barteczka wyszła z propozycją, aby utwardzenie drogi 

„podciągnąć” do Golinki i tym samym utworzyć drogę „na skróty” do Gostynia i Krobi 

(droga alternatywna). 

Odpowiadając na propozycję Pani sołtys, Pan Maciej Dubiel poinformował, że jest w planach 

utwardzanie dróg polnych. Ma ono być wykonywane taką technologią, aby ekonomicznie 

gminę było na to stać i jednocześnie spełniało swoją funkcję. 

 

Następnie z zapytaniem do Pana Burmistrza zwrócił się Pan Jan Moryson. Pan Radny zapytał, 

czy w audycie budżetu są ujęci kierowcy Ochotniczej Straży Pożarnej, ponieważ w całym 

powiecie nasi druhowie są najmniej opłacani? 

Pan Maciej Dubiel wyjaśnił, że analiza budżetu będzie obejmować cały obszar budżetowy. 

Jednocześnie Pan Burmistrz zapewnił, że przy planowaniu budżetu na przyszły rok, powyższa 

kwestia na pewno zostanie poruszona.  

Na kolejne zapytanie Pana Radnego, czy nie byłoby możliwości, aby dodatkowo 

wynagradzać strażaków co drugi miesiąc, Pan Burmistrz wyjaśnił, że pełne wynagrodzenie 

dla wszystkich strażaków powinno być odłożone na kolejny rok budżetowy. Na chwilę 

obecną pracownik urzędu ma zapewnienia, że od miesiąca października ulegnie zwiększeniu 

wynagrodzenie.   

 

Następnie głos zabrał Pan Marek Kotlarczyk. Pan Radny poruszył kwestię tabliczek na 

Cegielni w Giżynie. Zwrócił się z zapytaniem do Pana Burmistrza czy sprawy nabrały toku  

w sprawie oznakowania Cegielni, ponieważ niedawno kurier miał problemy, aby dojechać 

pod właściwy adres. 
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Odpowiadając Pan Maciej Dubiel wyjaśnił, że tabliczki są sukcesywnie montowane i Giżyn  

w niedługim czasie również zostanie doposażony w powyższe informacje.  

 

Więcej wolnych głosów i wniosków nie było ze strony Państwa Radnych. Jako ostatni głos 

zabrał Pan Maciej Dubiel informując, że od 1 września rozpocznie pracę:  

- Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju- Pan Rafał Bukowski, 

- pracownik ds. inwestycji- Pani Małgorzata Kowalska,  

- Pan Krzysztof Kurpisz pełniąc funkcję Sekretarza i Zastępcy Burmistrza. 

Ponadto Pan Burmistrz poinformował, że w celu poprawy bezpieczeństwa mieszkańców, na 

przejściu dla pieszych - niedaleko kościoła parafialnego, została zamontowana lampa LED. 

Ma ona przysłużyć się dzieciom uczęszczającym do szkoły podstawowej i osobom starszym 

wracającym wieczorem z kościoła.  

Następnie Pan Maciej Dubiel zakomunikował, że: 

- doszło do zatrzymań osób, które zajmowały się rozpowszechnianiem narkotyków na terenie 

gminy Bojanowo, 

- konstruując przyszły budżet, będzie wnioskował o doświetlenie parku im. Bojanowskiego 

oraz zamontowania monitoringu na rynku. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Do pkt. 10. Zakończenie.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie 

dziękując wszystkim za przybycie zakończył X Sesję o godz. 1035.  

 

 

 

 

 

Protokolant       Przewodniczący Rady Miejskiej 

Justyna Wolsztyniak      Jarosław Bartkowiak 


